
Teoria kontra praktyka
12.01.2011.


Teoretycznie miały przyczynić się do poprawy 
struktury agrarnej kraju w praktyce nic się nie zmieniło nawet w 
ostatniej edycji. Dlaczego program rent strukturalnych nadal nie spełnia
oczekiwań rolników. 




Po co wprowadzono program rent strukturalnych?  




Marian Zalewski - wiceminister rolnictwa:



- &bdquo;Z za?o?enie 
chodzi nam o to, by w przysz?o?ci gospodarstwa by?y silniejsze 
ekonomicznie, bardziej efektywne, by zmienia?a si? struktura gospodarstw
zwi?ksza?a si? powierzchnia&rdquo;.  



O tym jak daleka jest teoria
od praktyki przekona? si? ?ukasz Czekalski, który mia? przej?? w zamian
za renty strukturalne dwa gospodarstwa. Jedno po ojcu drugie po wuju.  




Jerzy Czekalski - Gledzianówek:



- &bdquo;Ja to synowi mówi?em, 
?eby si? zastanowi? po co zostaje na tej wsi. Co to jest za przysz?o?? 
dzisiaj na wsi. Z dziewczynami te? jest trudno, bo przecie? dziewczyny 
te? za specjalnie nie chc? a do obory to ju? w ogóle&rdquo;. 




Ale pan ?ukasz si? upar? tym bardziej ?e liczy? na spore powi?kszenie gospodarstwa.   




?ukasz Czekalski - Gledzianówek:
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- &bdquo;Politycy mówili ?eby 
??czy? te gospodarstwa mniejsze, ?eby by?a wi?ksza szansa na dostanie 
tych rent. A tutaj okaza?o si? ?e inaczej rozumieli to powi?kszenie w 
Agencji&rdquo;.  




Bo ojciec pana ?ukasza dosta? ju? postanowienie o przyznaniu 
rent strukturalnych, a wuj jest na li?cie rezerwowej. To skomplikowa?o 
sytuacj? m?odego rolnika. 




?ukasz Czekalski:



- &bdquo;Musia?em wypisa? we wniosku o 
m?odych rolników wuja i moich rodziców. Pó?niej mia?em du?o poprawek, a 
teraz chcia?bym z?o?y? na modernizacj? rolnictwa i ten rozwój zosta? 
wstrzymany mojego gospodarstwa&rdquo;.  




Bo o powi?kszeniu gospodarstwa trzeba na razie zapomnie?. 
Dokupienie ziemi na terenie gdzie mieszka pan ?ukasz graniczy niemal z 
cudem. Zdaniem rolników renty strukturalne od samego pocz?tku dziel? 
wie?. 




Jerzy Czekalski:



- &bdquo;Niesprawiedliwie dali wszyscy powinni dosta? po 100 z?otych i wszyscy, a nie jeden dostanie 2
tysi?ce, a drugi wcale".  




Resort rolnictwa twierdzi, ?e problemu by nie by?o gdyby nie zabrak?o ?rodków.  




Marian Zalewski - wiceminister rolnictwa:
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- &bdquo;Dokonujemy 
okre?lonych zmian i toczymy dyskusje z Bruksel?, ale póki co w ramach 
obowi?zuj?cego prawa niestety nie wszyscy, którzy z?o?yli wnioski te 
renty mog? otrzyma?, po prostu nie ma ?rodków dla wszystkich&rdquo;. 




Ale maj? by?. Na ostateczne decyzje w tej sprawie trzeba czeka? do marca. 




Dorota Florczyk / TVP Informacje Rolnicze
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